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PROTOKÓŁ 
z XVII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo 

w dniu 10 kwietnia 2020 r. 
 
Obrady XVII sesji Rady Gminy Kołbaskowo kadencji 2018 – 2023 odbyły się w zdalnym trybie 
obradowania z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 10 kwietnia 2020 r. 
Sesję o godz. 10.30. otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota 
Trzebińska. 
W obradach XVII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo uczestniczyli radni: Barbara Dąbrowska, Bożena 
Grzybowska, Monika Jacyna, Mateusz Jakubowski, Tomasz Kufel, Izabela Lis, Grzegorz Małowiecki, 
Krzysztof Przewoźniak, Czesława Ratajczyk, Małgorzata Rychel Anna Sypniewska, Iwona 
Szuszkiewicz, Zbigniew Szczuplak, Dorota Trzebińska i Roman Woźniak.   

W obradach uczestniczyła również Małgorzata Schwarz – Wójt Gminy Kołbaskowo. 
 
Porządek dzienny: 

1. Sprawy regulaminowe 
2. Stwierdzenie quorum, 
3. Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XVI sesji Rady Gminy. 
4. Zatwierdzenie porządku dziennego. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r. 
6. Podjęcie uchwały w odwołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kołbaskowo. 
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych oraz granic ich obwodów w Gminie Kołbaskowo. 
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 

Gminę Kołbaskowo publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty stałej za pobyt dziecka w Publicznym 
Żłobku Gminnym w Przecławiu na czas zawieszenia funkcjonowania placówki w związku 
z epidemią koronawirusa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w 
art. 42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych w placówkach oświatowych 
Gminy Kołbaskowo. 

13. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołbaskowie za 
rok 2019. 

14. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Kołbaskowo za rok 
2019. 

15. Sprawozdanie ze współpracy Gminy Kołbaskowo z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2019 r. 

16. Wolne wnioski i zapytania. 
17. Zakończenie obrad. 

 
Punkt 1: 
Otwarcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy powitała wszystkich uczestniczących w obradach XVII sesji Rady 
Gminy Kołbaskowo. Sesja po raz pierwszy odbywa się w zdalnym trybie obradowania z 
wykorzystaniem środków porozumiewania na odległość. 
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Punkt 2: 
Stwierdzenie kworum 
Przewodnicząca Rady Gminy sprawdziła obecność wywołując radnych zgonie z listą obecności. 
Radni wypowiadając słowo obecny/obecna potwierdzali obecność w obradach. Przewodnicząca 
Dorota Trzebińska poinformowała, że w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji.  
 
Punkt 3: 
Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XVI sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
Nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń do protokołu z XVI sesji Rady Gminy Kołbaskowo.  
 
Punkt 4: 
Zatwierdzenie porządku dziennego 
Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie Stanowiska Rady 
Gminy Kołbaskowo dotyczącego zmian w Kodeksie wyborczym. Przewodnicząca Rady odczytała 
treść przedmiotowego Stanowiska. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel stwierdził, że nie jest pewny, czy Rada 
Gminy jest organem odpowiednim do stwierdzenia, czy podejmowane działania są zgodne z 
Konstytucją czy nie. Są odpowiednie instancje powołane do stwierdzenia przedmiotowych działań 
jako zgodnych z Konstytucją. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jest to stanowisko radnych. Są konstytucjonaliści i osoby 
biegłe w tej materii i ich zdaniem te wybory i formuła, w jakich będą prowadzone z Konstytucją 
są sprzeczne. Nie ma zasady tajności i bezpośredniości. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie Stanowiska Rady Gminy 
Kołbaskowo w sprawie zmian w Kodeksie wyborczym  do porządku obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Porządek obrad po zmianach: 
Porządek dzienny: 

1. Sprawy regulaminowe 
2. Stwierdzenie quorum, 
3. Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XV sesji Rady Gminy. 
4. Zatwierdzenie porządku dziennego. 
5. Przyjęcie Stanowska Rady Gminy Kołbaskowo w sprawie zmian w Kodeksie wyborczym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r. 
7. Podjęcie uchwały w odwołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kołbaskowo. 
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych oraz granic ich obwodów w Gminie Kołbaskowo. 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 

Gminę Kołbaskowo publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty stałej za pobyt dziecka w Publicznym 
Żłobku Gminnym w Przecławiu na czas zawieszenia funkcjonowania placówki w związku 
z epidemią koronawirusa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w 



3 
 

art. 42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych w placówkach oświatowych 
Gminy Kołbaskowo. 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołbaskowie za 
rok 2019. 

15. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Kołbaskowo za rok 
2019. 

16. Sprawozdanie ze współpracy Gminy Kołbaskowo z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2019 r. 

17. Wolne wnioski i zapytania. 
18. Zakończenie obrad. 

 
 
Punkt 5: 
Stanowisko Rady Gminy Kołbaskowo w sprawie zmian w Kodeksie wyborczym. 
Stanowisko Rady Gminy Kołbaskowo w sprawie zmian w Kodeksie wyborczym zostało przyjęte w 
głosowaniu:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
WSTRZYMUJE SIĘ: Monika Jacyna 
Stanowisko Rady gminy Kołbaskowo w sprawie zmian w Kodeksie wyborczym stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 6: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel poinformował, że przedmiotowy projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji Budżetowej. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Monika Jacyna, Krzysztof 
Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Uchwała nr XVII/195/2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 7: 
Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez członków Komisji Budżetowej. 
Wiceprzewodniczący Rady radny Zbigniew Szczuplak podziękował Skarbnikowi Pani Irenie 
Ostrowskiej za lata bliskiej współpracy. Pani Skarbnik zawsze merytorycznie i rzeczowo się do 
wszystkich zagadnień odnosiła i odpowiadała na trudne pytania oraz rozwiązywała niełatwe 
problemy związane z budżetem. 
Przewodnicząca Dorota Trzebińska stwierdziła, że ponieważ okoliczności są niesprzyjające nie ma 
możliwości aby radni w sposób oficjalny i uroczysty podziękowali Pani Irenie Ostrowskiej, ale taki 
moment na pewno nastąpi i będzie możliwość zorganizowania adekwatnego podziękowania za 
wieloletnią współpracę. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że od 18 roku życia Pani Irena Ostrowska związana była 
z działalnością w księgowości i z Gminą Kołbaskowo. Finanse publiczne Gminy Kołbaskowo zna 
od podszewki, przeżywała różne okresy i różne ustroje oraz różnych wójtów i naczelników i z 
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każdym potrafiła współpracować. Wójt wyraziła nadzieję, że jeszcze będzie można z wiedzy i 
mądrości Pani Ostrowskiej korzystać, mimo przejścia na emeryturę. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że na pewno przyjdzie taki moment., że będziemy mieli okazję 
złożyć podziękowania Pani Skarbnik. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił wszystkich radnych o oklaski dla Pani Ireny Ostrowskiej. 
Brak dalszej dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Uchwała nr XVII/196/2020 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 8: 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że konsekwencją właśnie przyjętej uchwały 
jest projekt uchwały w sprawie powołania na Skarbnika Gminy Kołbaskowo Pani Izabelli Tyszka. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Uchwała nr XVII/197/2020 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Kołbaskowo stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 9: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Kołbaskowo. 
Wójt Małgorzata Schwarz poprosiła o wprowadzenie drobnych poprawek do przedmiotowego 
projektu uchwały, którego tytuł będzie brzmiał „w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kołbaskowo”. Na stronie pierwszej wystąpiła tzw. literówka 
i w słowie „rozumieć” zabrakło „ć”, ponadto w paragrafie 8 ust. 3 pkt 1) powinien być zapis: ”do 
500 kg 2 razy w roku odpadów budowlanych i rozbiórkowych, o których mowa w ust. 2 pkt 15,”. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała, że członkowie Komisji 
Gospodarczej pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały wraz z wprowadzonymi 
poprawkami. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Uchwała nr XVII/198/2020 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Kołbaskowo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 10: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych oraz granic ich obwodów w Gminie Kołbaskowo. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały. Zmiana spowodowana jest powołaniem nowej Szkoły 
Podstawowej w Przylepie. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że przedmiotowa uchwała oraz kolejny projekt w 
sprawie zmian w uchwale w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Kołbaskowo 
publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych uzyskały pozytywne opinie Kuratorium Oświaty i związków zawodowych. 
Zapytań ani uwag do przedmiotowego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Uchwała nr XVII/199/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych oraz granic ich obwodów w Gminie Kołbaskowo stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 11: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 
Gminę Kołbaskowo publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały, który zakłada dodanie punktu 7 obejmującego Przedszkole 
Publiczne w Przylepie. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Uchwała nr XVII/200/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci prowadzonych 
przez Gminę Kołbaskowo publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 12: 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty stałej za pobyt dziecka w Publicznym 
Żłobku Gminnym w Przecławiu na czas zawieszenia funkcjonowania placówki w związku z 
epidemią koronawirusa. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury poinformował, że projekt uchwały wraz z poprawkami 
zaproponowanymi przez Wójta Gminy Kołbaskowo został zaopiniowany pozytywnie. 
Wójt Małgorzata Schwarz podziękowała za podjęcie uchwał zmieniających obwody szkół i 
przedszkoli gdyż już ruszyły nabory do przedszkoli. Wójt ponadto stwierdziła, że w momencie 
zawieszenia działania żłobka sensowne jest niepobieranie opłat od rodziców dzieci żłobkowych. 
Od 11 marca br. usługi opieki żłobkowej nie są świadczone, koszty stałe ponosi gmina, ale 
niecelowe jest pobieranie opłat od rodziców, za coś z czego nie korzystają. 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że jest to słuszna uchwała i zapytał czy personel 
dydaktyczny i techniczny jest wynagradzany za okres przestoju placówki. 
Wójt odpowiedziała, że personel żłobka jest wynagradzany. Nauczyciele prowadzą zajęcia zdalnie 
zgodnie z nowymi przepisami, a pozostały personel również otrzymuje od dyrektora konkretne 
zadania do wykonania. 
Brak dalszej dyskusji w tym punkcie obrad. 
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
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ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew 
Szczuplak 
Uchwała nr XVII/201/2020 w sprawie zwolnienia z opłaty stałej za pobyt dziecka w 
Publicznym Żłobku Gminnym w Przecławiu na czas zawieszenia funkcjonowania placówki 
w związku z epidemią koronawirusa stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 13: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 
42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych w placówkach oświatowych Gminy 
Kołbaskowo. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków komisji. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0) 
ZA: Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, Grzegorz 
Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz 
Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
BRAK GŁOSU: Anna Sypniewska 
Uchwała nr XVII/2020/2020 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 
42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych w placówkach oświatowych Gminy 
Kołbaskowo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 14: 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołbaskowie za rok 
2019. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kołbaskowie za rok 2019, sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
terenie Gminy Kołbaskowo za rok 2019 oraz sprawozdanie ze współpracy Gminy Kołbaskowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2019 r. zostały przesłane odpowiednio wcześniej radnym aby mieli możliwość 
zgłoszenia zapytań do osób sporządzających sprawozdania. ZŻ adne pytania w sprawie powyższych 
sprawozdań nie wpłynęły. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołbaskowie za rok 2019 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 15: 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Kołbaskowo za rok 
2019. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Kołbaskowo za rok 2019 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 16: 
Sprawozdanie ze współpracy Gminy Kołbaskowo z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2019 r. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
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Sprawozdanie ze współpracy Gminy Kołbaskowo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2019 r. stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Punkt 17: 
Wolne wnioski i zapytania. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy Kołbaskowo Małgorzatę Schwarz o zrelacjonowanie 
działań, jakie zostały podjęte w związku z sytuacją epidemiczną na terenie kraju. 

Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że jeszcze przed rozporządzeniem Ministra 
Zdrowia dotyczącym ograniczeń w życiu publicznym zostały podjęte takie działania jak 
zamknięcie wszystkich placówek, które generują ruch m.in. Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i 
Rekreacji w Przecławiu. Wszystkie placówki oświatowe, zgodnie z rozporządzeniem, są zamknięte 
i pozostaną zamknięte do 26 kwietnia. Uruchomiona została rezerwa celowa z zakresu 
zarządzania kryzysowego, zarezerwowana w budżecie na kwotę 225 tysięcy złotych. Te środki w 
dużej mierze przeznaczone są na miejsca kwarantanny, które jesteśmy zobligowani utworzyć na 
terenie gminy. Do miejsc kwarantanny przewożone są osoby, zgodnie z decyzją Sanepidu i Straży 
Granicznej i tym osobom należy zapewnić miejsce na 14-dniową kwarantannę. Początkowo jako 
to miejsce wskazaliśmy SP Będargowo, ale w związku z tym, że pracownicy Urzędu Gminy pracują 
w systemie zmianowym, nie mielibyśmy osób, które mogłyby obsłużyć miejsce kwarantanny. 
Ostatecznie funkcje tę pełni Hotel Silver. Mamy podpisaną umowę na 30 miejsc, do tej pory 
wykorzystane są cztery. Zostaliśmy również zobligowanie przez Wojewodę do zapewnienia 
transportu tym osobom do miejsca kwarantanny. Maski, kombinezony ochronne, przyłbice w 
większości przeznaczono dla osób, które dowożą do miejsca kwarantanny oraz pracownikom 
hotelu, w którym kwarantanna się odbywa. Wójt poinformowała, że przeznaczyła 125 tysięcy 
złotych na wsparcie szpitala w Policach. Kwota przeznaczona jest na zakup sprzętu 
specjalistycznego. Łącznie ze wszystkimi gminami Powiatu Polickiego przeznaczyliśmy na ten cel 
pół miliona złotych. Za środki przeznaczone z Gminy Kołbaskowo zostanie zakupiony sprzęt do 
wykonywania gastroskopii i kolonoskopii głównie osobom zarażonym koronawirusem, gdyż ten 
właśnie szpital, w momencie kiedy zabraknie miejsc w szpitalu na Arkońskiej, będzie również 
szpitalem jednoimiennym. Ponadto pozyskaliśmy 280 przyłbic i z tego 100 przeznaczono do 
szpitala w Zdunowie. Od 3 kwietnia rozpoczęliśmy akcję maseczka dla mieszkańca i w ramach tej 
akcji systematycznie zaopatrujemy mieszkańców Gminy Kołbaskowo w maseczki wielokrotnego 
użytku. Zamówienia zbierane są do dnia dzisiejszego włącznie. Jak wynika z  wystąpienia Ministra 
Zdrowia te maseczki od czwartku są obowiązkowe.  Maseczki częściowo zostały już przekazane 
mieszkańcom poszczególnych miejscowości i systematycznie będą przekazywane pozostałym. 
Dzięki dużej grupie mieszkanek Gminy Kołbaskowo udało się tę akcję przeprowadzić. 

Radny Tomasz Kufel zapytał czy Pani Wójt ma wiedzę ilu mieszkańców Gminy Kołbaskowo 
jest zarażonych koronawirusem? 
Wójt odpowiedziała, że ze statystyk, które otrzymujemy wynika iż w Gminie Kołbaskowo 
zachorowań nie ma. Są osoby objęte kwarantanną, czy nadzorem epidemiologicznym ale 
zachorowań jest zero. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił, aby maseczki przekazywać zgodnie z liczbą osób 
zamieszkałych w danym gospodarstwie domowym, gdyż są sygnały, że spod jednego adresu 
zamówionych jest pięćdziesiąt sztuk. 
Wójt poinformowała, że jest jedna maseczka na jedną osobę. Sołtysi przekazują te maski zgodnie 
z zamówieniami i mamy nadzieję, że jedna maseczka trafia do jednej osoby. Są to maseczki 
wielokrotnego użytku i po wypraniu i wyparzeniu nadają się do ponownego użycia. Tutaj apel do 
sołtysów aby przestrzegać tej zasady, że jedna maseczka dla jednej osoby. To nie są maski 
przeznaczone do handlu. Jest to duży wysiłek mieszkanek gminy w tym radnych. Wójt 
podziękowała wszystkim, którzy aktywnie włączają się w tę akcję. 

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym za włączenie się w akcję na zakup żywności 
dla medyków. 
Radna Bożena Grzybowska, jako pełniąca funkcje sołtysa poinformowała, że rozwiozła maseczki 
do mieszkańców swojego sołectwa i mieszkańcy są bardzo wdzięczni za te maski. 
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Wójt poinformowała, że tylko do dziś są zbierane zamówienia i poprosiła sołtysów o 
dyscyplinę gdyż niedopuszczalne jest przekazywanie maseczek w liczbie 80 sztuk pod jeden 
adres. To jest jedna maseczka dla jednego mieszkańca. 

Radna Izabela Lis poinformowała, że jeśli z własnej wiedzy wie, że w danym domu 
mieszkają dwie osoby, a składają zamówienia na piętnaście sztuk to od razu uprzedza 
zamawiających, że wie o ilości osób i zostawia tylko tyle masek ile osób mieszka. 
Przewodnicząca Rady poprosiła, aby tłumaczyć mieszkańcom, że jest to gest i trud jednych 
mieszkańców dla innych. Chodzi o szacunek dla pracy i poświęcenia prywatnego czasu osób 
szyjących. 

Wójt poinformowała, że teraz prawie trzydzieści osób zajmuje się szyciem, ale logistyka i 
dystrybucja to są dodatkowe koszty. 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że dlatego prosi o jasny sygnał, że jedna maseczka jest dla 
jednego mieszkańca. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że taka informacja jest przekazywana mieszkańcom. 

Radna Izabela Lis zapytała, czy jeśli ktoś jeszcze dziś wyśle do niej zamówienie na 
maseczki to po świętach będzie te informację mogła przekazać do Urzędu Gminy? 
Wójt odpowiedziała, że nie. Gmina zamawia materiał i gumki i jest to robione pod kątem ilości 
zgłoszeń. Nie możemy tych zgłoszeń przeciągać do dni po świętach. Zamówienia są zbierane do 
godziny 13.00. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy Pani Wójt podejmie jakieś kroki aby odstąpić od pobierania 
czynszu od najemców w budynku Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Przecławiu.  
Wiceprzewodniczący oświadczył, że byłby za tym, aby tych przedsiębiorców zwolnić z opłat. 

Wójt poprosiła aby radni zajrzeli na stronę internetową Gminy Kołbaskowo gdzie są 
zamieszczone wszystkie informacje dotyczące zwolnień z czynszów, podatków od nieruchomości 
zgodnie z przepisami zmienionej ustawy. Ponadto radni powinni wiedzieć, że wójt nie jest stroną 
umowy jeśli chodzi o dzierżawców w Gminnym Ośrodku Kultury w Przecławiu. Jest nią Dyrektor, 
który na pewno takich zwolnień dokona, bo od 11 marca br. wynajmujący nie prowadzą 
działalności.  
Wiceprzewodniczący zapytał, czy jest w tej sprawie informacja od Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Kultury, Sportu i Rekreacji. 

Wójt odpowiedziała, że jest w tej sprawie telefoniczna informacja od Dyrektora GOKSiR-u. 
Już wiadomo, że ta kwota będzie przewyższała możliwości zwolnienia przez Dyrektora gdyż 
dyrektor jednostki może zwolnic jedynie do pięciu tysięcy złotych. Jeżeli jest to kwota wyższa to 
musi zwrócić się do wójta z odpowiednim wnioskiem i taki wniosek na pewno wpłynie. 
Wójt poinformowała, że niestety w tym momencie zamykamy jakiekolwiek wydatki budżetowe, 
które nie są związane z inwestycjami, które były już uruchomione w momencie ogłoszenia 
przetargu. Wpływa bardzo dużo wniosków związanych z umorzeniem podatku więc jest obawa o 
kondycję finansową gminy. Musimy mocno spinać budżet i bardzo racjonalnie gospodarować 
wydatkami. Wójt poprosiła, aby radni mieli świadomość, że na razie zamrożone są wszystkie 
wydatki, które nie są niezbędne do funkcjonowania gminy. Pozostają tylko te przetargi i te 
inwestycje, które były uruchomione przed 11 marca br. Pozostałe wydatki zostaną zawieszone 
przynajmniej do czerwca br. żeby zobaczyć jaka będzie kondycja finansowa gminy i ile zwolnień 
będziemy musieli udzielić. Jak widać sytuacja jest dramatyczna, firmy praktycznie od miesiąca nie 
działają i to przekłada się na ich sytuację finansową. 

Przewodnicząca Rady odczytała pismo z Ministerstwa Finansów będące odpowiedzią na 
apel wysłany 18 marca br. o natychmiastowe podjęcie działań mających na celu udzielenie pomocy 
przedsiębiorcom w związku z epidemią koronawirusa. 
Wójt poinformowała, że wystosowując to pismo do Pana Premiera proszono o podjęcie takich 
decyzji i takich rozwiązań, które nie wpłyną na obniżenie kondycji finansowej gmin. Samorządy 
również koszty tego kryzysu poniosą, ale chodzi o to aby nie były one tak dotkliwe, że gminy 
popadną w ruinę. Chodzi o to aby państwo zastosowało jakieś rekompensaty dla gmin z tytułu 
utraconych dochodów. 
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Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że wiadomo, iż Minister Finansów przedłużył 
termin składania rozliczeń PIT-37 do końca maja i zapytał, czy oświadczenia majątkowe radnych 
powinny być złożone do 30 kwietnia br. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że jest zmiana terminu składania oświadczeń majątkowych 
i osoby zobowiązane do ich złożenia według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego mogą 
te oświadczenia złożyć w terminie do 31 maja. O miesiąc termin składania oświadczeń został 
przedłużony. 

Radna Czesława Ratajczyk zapytała, czy wiadomo już cokolwiek na temat konkursu na 
obsługę kuchni przedszkola i żłobka w Przecławiu. 
Wójt odpowiedziała że Dyrektor Przedszkola Publicznego w Przecławiu przesłała do Urzędu 
Gminy dokumenty do sprawdzenia dotyczące przetargu. Po dokonaniu wspólnej z mecenasem 
Adamcem analizy, jeśli nie będzie żadnych uwag, to najprawdopodobniej po świętach ten przetarg 
zostanie ogłoszony. 

Wójt poinformowała, że w związku z sytuacją ogłoszonej pandemii jest problem z 
konkursami na dyrektorów placówek gdyż są one odwołane i możemy mieć problem z 
wyłonieniem dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Przylepie. Monitorujemy sytuację na 
bieżąco i jeśli stan pandemii zostanie zawieszony w kwietniu, to w maju będzie można ten konkurs 
ogłosić. Jeśli nie, konkurs będzie przesunięty na dalszy termin. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do biura rady wpłynęło sprawozdanie z 
wykonania budżetu Gminy Kołbaskowo za rok 2019 i ten dokument zostanie radnym dostarczony 
pocztą mailową. 

Radna Ratajczyk zapytała o rozpatrywanie skarg przez Komisję Skarg i Wniosków w 
związku z aktualną sytuacją. 
Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że termin rozpatrzenia skarg został przesunięty. 
Najprawdopodobniej osoby składające skargi chciałyby wziąć udział w posiedzeniu dotyczącym 
ich rozpatrzenia co na dzień dzisiejszy jest niemożliwe. Jeżeli sytuacja będzie w jakiś sposób 
opanowana do tematu powrócimy. W tym momencie nie ma możliwości, żeby posiedzenie komisji 
bez zagrożenia zdrowia, się odbyło. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że 31 marca 2020 roku zostało wydane rozporządzenie 
w sprawie postępowań administracyjnych i w związku z sytuacją pandemii wszelkie 
postępowania administracyjne zostały zawieszone ze względu na niemożność czynnego udziału 
strony w tym postępowaniu. Jest to zawieszone do odwołania, czyli do czasu, aż zostanie 
przywrócony normalny stan w kraju. To samo dzieje się ze skargami. Nie można zapewnić 
czynnego udziału stronie w postępowaniu skargowym, w związku z powyższym do czasu 
przywrócenia stanu „normalnego funkcjonowania”, żadne posiedzenie w sprawie skarg nie może 
się odbyć. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy rozporządzenie działa z mocą wsteczną, czy od 31 marca 
br. 
Wójt odpowiedziała, że skoro wydane zostało 31 marca to obowiązuje od 31 marca, ale jeżeli 
jakieś postępowania się toczyły i wymagały wzięcia udziału strony, to jest to niemożliwe. 
Wszystkie postępowania od 31 marca się zawiesza. 

Radna Anna Sypniewska zapytała, czy projekty z budżetu obywatelskiego będą dalej 
procedowane? 
Wójt odpowiedziała, że budżet gminy jest teraz bardzo mocno pilnowany i nie będą podejmowane 
decyzje, które spowodują, że nie będzie środków na pokrycie wydatków bieżących. Wydajemy 
pieniądze z zarządzania kryzysowego, są to zadania zlecone, ale niewiadomo, czy otrzymamy 
zwrot z tytułu poniesionych wydatków. Wójt poprosiła, aby radni uzbroili się w cierpliwości i 
poczekali do czerwca, aż będziemy mieli obraz tego, ile wniosków o umorzenie podatku, czy o 
odroczenie terminu płatności, wpłynie. Zobaczymy wtedy w jakiej sytuacji finansowej jesteśmy 
gdyż, jak radni wiedzą, budżet planowany był w oparciu o przychody głównie z tytułu podatków 
od nieruchomości. Wójt poinformowała, że dlatego nie podejmuje żadnych decyzji w sprawie 
wydatków  innych poza tymi, które były już rozpoczęte poprzez przetargi i innych poza tymi, które 
są bieżące i niezbędne do funkcjonowania urzędu gminy i placówek podległych. 
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Punkt 18: 
Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca podziękowała za cierpliwość i wyrozumiałość przy organizacji i 
przeprowadzeniu tej sesji i stwierdziła, że spodziewała się że będzie gorzej. Niestety okazało się 
że najsłabiej zadziałały łącza w Urzędzie Gminy. Przewodnicząca życzyła sobie i wszystkim aby 
kolejna sesja odbyła się w zwykłym trybie. Przewodnicząca Rady poinformowała, że będą 
prowadzone prace żeby przyjąć jak najlepsze rozwiązania dla wszystkich. 

Wójt Małgorzata Schwarz, wraz z Przewodniczącą Rady, złożyły wszystkim życzenia 
zdrowia na nadchodzące Święta Wielkanocne, spokoju i pogody ducha.  

 
W związku z realizacją wszystkich punktów zaplanowanego porządku obrad Przewodnicząca 
Rady Gminy o godz. 11.50. zamknęła obrady XVII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
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